
— Geert van Duinhoven (redactie)

Herbert Prins, hoogleraar resource
ecology
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“Om iets zinnigs over deze stelling te zeggen,
moet je eerst eens naar cijfers kijken. De totale 
wereldhoutconsumptie is volgens cijfers van de 
FAO 3,5 miljard kubieke meter (waarvan 2 miljard
brandhout). Europa consumeert 300 miljoen
kubieke meter en Nederland 1,3 miljoen. We 
blijken 0,4% van de Europese houtkap voor onze 
rekening te nemen, en ook 0,4% van de Europese 
houtaanwas. Als we nu eens onze eigen productie
zouden gaan verdubbelen door het areaal bos te 
verdubbelen van 370 duizend naar 740 duizend 
hectare. Wat natuurlijk in Nederland al helemaal 
niet reëel is. Dan nog produceren we hier slechts
0,8 procent van de Europese productie (onder 
de voorwaarde dat in de rest van Europa niets
verandert) en gaan we naar 2,4 miljoen m3 geveld 
hout wat 0.07% zou zijn van de wereldhoutcon-
sumptie. Als je dus werkelijk iets wil doen aan 
de ontbossingen elders in de wereld, dan moet je 
er elders iets gaan doen. Meer Nederlands hout 
gebruiken zal geen effect hebben op de kap in
Kameroen, Gabon of Maleisië. En ook al beweren 
mensen dat, je moet door die propaganda heen 
kijken en je geen rad voor ogen laten draaien.
Ik kan me overigens wel voorstellen dat de sector 
nu wat meer aan de houtoogst wil denken omdat 
de houtprijs omhoog is gegaan. Dat hebben ze 
trouwens onder andere te danken aan president 
Poetin. Die heeft een uitvoerverbod uitgevaar-
digd van ongezaagd hout vanuit Siberië zodat 
er meer verdiend wordt in die streek. Dat heeft
de houtprijs opgedreven en daar profiteren ook 
Nederlandse boseigenaren van.
Overigens ben ik wel erg voorstander van het 
doorrekenen van de hele ketens doorrekenen en
beoordelen op prijs en bijvoorbeeld milieueffec-
ten. Maar dan heb je duidelijke cijfers en kun je 
zinvolle afwegingen maken.”
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MaMarcrc vanan den Tweel, directeur 
Natutuururmomonumenten
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“Nederland haalt bijna 90% van haar hout uit 
het buitenland. Lokaal oogsten en gebruik 
van hout vermindert de uitstoot die vrijkomt 
bij transport. Bovendien wordt de druk op 
biodiversiteit minder groot, door mondiaal
gespreid te kappen en zo uitputting van bo-
dem en bos te voorkomen. We zijn er daarom 
voorstander van houtoogst en consumptie
zoveel mogelijk lokaal te organiseren. We
vinden dat er meer bos in Nederland mag 
komen om beter aan de Nederlandse vraag 
naar hout te voldoen. Als dat nieuwe bos 
duurzaam wordt beheerd, onder bijvoorbeeld
FSC, kan het ook bijdragen aan robuustere
natuurgebieden waar de natuurwaarden
minder kwetsbaar zijn. 
Voor onszelf geldt het volgende. Vereniging
Natuurmonumenten is opgericht om natuur-
gebieden te beschermen en veilig te stellen 
voor de toekomst. Al onze natuurgebieden 
hebben het natuurdoel als hoogste prioriteit. 
Op sommige plekken zijn er wel kansen voor 
houtoogst en die benutten we zolang de bio-
diversiteit hiervan geen schade ondervindt.
Het gaat dan met name om hout dat vrijkomt
bij natuurbeheer. Hout vormt op die manier 
een mooi product dat bijdraagt aan onze 
wens om een ondernemende organisatie te
zijn. Het grootste gedeelte van het hout is 
bestemd voor Nederland. Een klein gedeelte
van het hout wordt verwerkt in Duitsland en 
België.” 
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‘Het lijkt me meer dan logisch dat we moeten 
proberen om waar mogelijk de houtproductie te
vergroten als je daarmee oerbossen meer kunt
ontzien. Wij zijn als de stichting Woudreus dan 
ook niet tegen het kappen van bomen. We zijn 
wel tegen het kappen van bomen omwille van 
natuurbouw of zoals Staatsbosbeheer dat noemt,
het Landschap in Verandering. In het Drents 
Friese Wold wil Staatsbosbeheer nog steeds het 
bestaande bosgebied omvormen tot heide of
stuifzand. Onder het motto Kappen met Kappen 
voeren wij daar actie tegen.
Maar dat betekent niet dat de Woudreus tegen 
houtproductie is. Er zijn genoeg bossen waar je 
hout uit kunt halen. Maar daarvoor moet je wel
keuzes maken voor de geschikte locaties. Uit bos-
sen die sterk vergrast zijn kun je best hout halen 
zonder dat er veel natuurwaarden verloren gaan.
In Drenthe hebben we bijvoorbeeld fijnsparren-
bossen die ooit zijn aangelegd op compost van de
VAM. Dat zijn prima productiebossen. Maar dat
betekent dus niet dat je dan ook maar meteen alle 
fijnsparbossen moet gaan kappen. Staatsbosbe-
heer ziet dat gelukkig ook in. De Woudreus pleit 
voor een zorgvuldige afweging van waar je produ-
ceert en waar je de natuur zijn gang laat gaan en 
mensen kunnen genieten van die natuur.’

AlAlbeb rtt JJanan vvana ddere KKrorol,l, hhououththanandel l
J.J. vvan ddere KKrroll
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“Ik ben het eens met die stelling. En het kan ook: 
we kunnen in Nederland veel meer oogsten dan 
dat er nu gebeurt. Maar op de een of andere 
manier willen de boseigenaren daar niet aan.
Oogsten uit het bos heeft een slecht imago. Voor 
een eigenaar geeft het ambtelijke rompslomp
vanwege de wettelijke kaders, gedoe met bezoe-
kers en omwonenden en bovendien denkt hij dat 
het nauwelijks iets oplevert. Het probleem is dat
we het tegenwoordig nauwelijks nog over bos
hebben maar altijd over natuur. De gemiddelde
buitenstaander vindt dat je niet in die natuur mag 
gaan kappen. Terwijl als je het gebalanceerd be-
kijkt en niet zo’n strikt onderscheid maakt tussen 
bos en natuur, je veel meer moet kunnen oogsten
dan we nu doen.
Ik zat in de jaren negentig in de Bosraad en daar
spraken we over de wenselijkheid van een zelf-
voorzieningsgraad van ongeveer 25 procent. De
Bosraad bestaat niet meer maar laatst las ik dat 
we nu nog maar op ongeveer 6 procent zelfvoor-
ziening zitten. Ik vind dat niet goed. We kunnen 
hier veel meer hout produceren als we het goed 
aanpakken. Mede daarom zijn wij als bedrijf aan-
gesloten bij FSC, uit solidariteit zodat de strenge
regels voor de bosbouw niet alleen ver weg, maar 
ook hier in Nederland gelden. Ik denk dat het 
goed zou zijn als het Nederlandse publiek zou be-
seffen dat houtproductie hier helemaal niet slecht 
is en bovendien bijdraagt aan het reduceren van
problemen elders in de wereld.”
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